

A 44 J. J. S. S. N. E. E. S. N. N. N. S. M. E. E. S. S. M. S. M. S. M. E. S. M. S. M

A 異性が出れる China Legal Publishing House 本国 45KP(- Belling China

图书在版编目(CIP)数据

中华人民共和国涉外法规汇编.2004年:中英文对照/国务院法制办公室编. 一北京:中国法制出版社,2006.3 ISBN 7-80083-647-9

I.中… II.中… II. 外事管理-法规-汇编-中国-2004-汉、英 IV. D922.13 中国版本图书馆 CIP 数据核字(2006)第 20566 号

中华人民共和国涉外法规汇编 (2004)

ZHONGHUA RENMIN GONGHEGUO SHEWAI FAGUI HUIBIAN

编者/中华人民共和国国务院法制办公室 经销/新华书店 印刷/三河市紫恒印装有限公司 开本/787 × 1092 毫米 16

印张/ 77.25 中文字数/ 504 千版次/2006 年 3 月第 1 版

2006年3月印刷

中国法制出版社出版 书号 ISBN 7 - 80083 - 647 - 9 北京西单横二条 2 号华恒大厦 邮政编码 100031 定价:380.00元

LAWS AND REGULATIONS OF THE PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA GOVERNING FOREIGN-RELATED MATTERS(2004)

Compiled by the Legislative Affairs Office of the State Council of the People's Republic of China First Edition 2006

Copyright 2006 by the Legislative Affairs Office of the State Council P.R.C. Beijing, China

All rights reserved; no part of this book may be reproduced, or transmitted in any form or by any means without permission in writing from the copyright owner

> First published by the China Legal Publishing House, China 2006 First Printed in Beijing 2006 ISBN 7 - 80083 - 647 - 9

编辑说明

一、为了适应我国对外开放和国内外各界人士全面、准确地了解我国涉外法律、行政法规的需要,中华人民共和国国务院法制办公室编辑了本汇编。

二、本汇编汇集了2004年经全国人民代表大会或者全国人民代表大会常务委员会制定的法律和有关法律问题的决定以及国务院制定的行政法规(以下称"法规")共55件。本汇编分为:宪法类、民法商法类、行政法类、经济法类、社会法类、刑法类等6类,每一类下分为若干项。

三、本汇编按照分类、先法律后行政法规以及法律、法规发布的时间先后排列。

四、本汇编收入的法律的英文译本,由全国人民代表大会常务委员会法制工作委员会提供;行政法规的英文译本,由国务院法制办公室组织翻译和审定。参加行政法规英文译本审定工作的专家有:沈秋潮、姜桂华、郭寿康、张常临等。

五、本汇编收入法规的英文译本与中文本有歧义的,以中文本为准。

六、本汇编在编辑和翻译过程中,国务院有关部门和其他有关方面给予了大力支持和协助,在此谨致谢意。

中华人民共和国国务院法制办公室 2005年12月20日

EDITOR'S NOTE

- 1. This Collection is compiled by the Legislative Affairs Office of the State Council of the People's Republic of China, with a view to meeting the needs of the country in implementing its policy of opening up to the outside world and those of people of various circles, both at home and abroad, to get a comprehensive knowledge of China's laws and regulations governing foreign-related matters.
- 2. This Collection consists of 55 laws and resolutions on legal issues, administrative regulations and rules (hereinafter referred to as "laws and regulations") enacted respectively by the National People's Congress or its Standing Committee, or the State Council in 2004. The laws and regulations contained in this Collection are classified into six categories: Constitutional Law, Civil and Commercial Law, Administrative Law, Economic Law, Social Law and Criminal Law, with each category divided into several items.
- 3. This Collection is edited and arranged in light of the classification of the laws and regulations, with laws preceding administrative regulations and in the order of the time sequence of their promulgation.
- 4. The English version of the laws contained in this Collection is provided by the Legislative Affairs Commission of the Standing Committee of the National People's Congress. The English version of the administrative regulations and rules contained in this Collection is translated and finalized under the aegis of the Legislative Affairs Office of the State Council. Experts participating in the finalization of the English version of the administrative regulations and rules are: Shen Qiuchao, Jiang Guihua, Guo Shoukang and Zhang Changlin, with Li Shishi serving as the chairperson. Zhang Fu, Yuan Liang, Chen Derong, Gao Yudong, Wang Xin, and other staff members from the Legislative Affairs Office of the State Council participated in the work of revising and finalizing.
- 5. Where any discrepancy arises between the English translation and the original Chinese version in this Collection, the Chinese version shall prevail.
- 6. Particular thanks are due to the relevant departments under the State Council and various other organizations for their generous assistance in the course of the compilation and translation of this Collection.

Legislative Affairs Office of the State Council
December 20, 2005

目 录 Contents

一、宪 法 类 I. Constitutional Law

宪 法

Constitution

(2004年3月14日第十届全国人民代表大会第二次会议通过 2004年3 月14日全国人民代表大会公告公布)	
Amendment to the Constitution of the People's Republic of China	(3)
(Adopted at the Second Session of the Tenth National People's Congress on March	
14, 2004, and promulgated by the Announcement of the National People's	
Congress on March 14, 2004)	
国家机构	
State Organs	
全国人民代表大会常务委员会关于修改〈中华人民共和国全国人民代表大	
会和地方各级人民代表大会选举法)的决定	(10)
(2004年10月27日第十届全国人民代表大会常务委员会第十二次会议	
通过 2004年10月27日中华人民共和国主席令第29号公布)	
Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on	
Amending the Electoral Law of the National People's Congress and Local	
People's Congresses of the People's Republic of China	(11)
(Adopted at the 12th Meeting of the Standing Committee of the Tenth National	
People's Congress on October 27, 2004, and promulgated by Order No. 29 of the	
President of the People's Republic of China on October 27, 2004)	
中华人民共和国全国人民代表大会和地方各级人民代表大会选举法	(14)
(1979年7月1日第五届全国人民代表大会第二次会议通过 根据 1982	
年 12 月 10 日第五届全国人民代表大会第五次会议《关于修改〈中华人民	
共和国全国人民代表大会和地方各级人民代表大会选举法〉的若干规定	
的决议》第一次修正 根据 1986 年 12 月 2 日第六届全国人民代表大会	

常务委员会第十八次会议《关于修改〈中华人民共和国全国人民代表大会	
和地方各级人民代表大会选举法〉的决定》第二次修正 根据 1995 年 2	
月28日第八届全国人民代表大会常务委员会第十二次会议《关于修改	
〈中华人民共和国全国人民代表大会和地方各级人民代表大会选举法〉的	
决定》第三次修正 根据 2004 年 10 月 27 日第十届全国人民代表大会常	
务委员会第十二次会议 《 关于修改〈中华人民共和国全国人民代表大会和	
地方各级人民代表大会选举法〉的决定》第四次修正)	
Electoral Law of the National People's Congress and Local People's Congresses	(15)
of the People's Republic of China	(15)
(Adopted at the Second Session of the Fifth National People's Congress on July 1,	
1979, amended for the first time in accordance with the Resolution on Amending	
Certain Provisions of the Electoral Law of the National People's Congress and	
Local People's Congresses of the People's Republic of China adopted at the Fifth	
Session of the Fifth National People's Congress on December 10, 1982, amended	
for the second time in accordance with the Decision on Amending the Electoral	
Law of the National People's Congress and Local People's Congresses of the	
People's Republic of China adopted at the 18th Meeting of the Standing Committee	
of the Sixth National People's Congress on December 2, 1986, amended for the	
third time in accordance with the Decision on Amending the Electoral Law of the	
National People's Congress and Local People's Congresses of the People's	
Republic of China adopted at the 12th Meeting of the Standing Committee of the	
Eighth National People's Congress on February 28, 1995, and amended for the	
fourth time in accordance with the Decision on Amending the Electoral Law of the	
National People's Congress and Local People's Congresses of the People's	
Republic of China adopted at the 12th Meeting of the Standing Committee of the	
Tenth National People's Congress on October 27, 2004)	
全国人民代表大会常务委员会关于修改〈中华人民共和国地方各级人民代	
表大会和地方各级人民政府组织法〉的决定	(38)
(2004年10月27日第十届全国人民代表大会常务委员会第十二次会议	` ,
通过 2004年10月27日中华人民共和国主席令第30号公布)	
Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on	
Amending the Organic Law of the Local People's Congresses and Local	
People's Governments of the People's Republic of China	(39)
(Adopted at the 12th Meeting of the Standing Committee of the Tenth National	(0)
People's Congress on October 27, 2004, and promulgated by Order No. 30 of the	
President of the People's Republic of China on October 27, 2004)	
中华人民共和国地方各级人民代表大会和地方各级人民政府组织法	(40)
(1979年7月1日第五届全国人民代表大会第二次会议通过 根据 1982	(40)
年 12 月 10 日第五届全国人民代表大会第五次会议《关于修改〈中华人民	
共和国地方各级人民代表大会和地方各级人民政府组织法〉的若干规定	
共和国地方各级人民代表人会和地方各级人民政府组织法/的右下规定的决议》第一次修正 根据 1986 年 12 月 2 日第六届全国人民代表大会	

〈中华人民共和国地万各级人民代表大会和地万各级人民政府组织法〉的	
决定》第三次修正 根据 2004 年 10 月 27 日第十届全国人民代表大会常	
务委员会第十二次会议《关于修改〈中华人民共和国地方各级人民代表大	
会和地方各级人民政府组织法〉的决定》第四次修正)	
Organic Law of the Local People's Congresses and Local People's	
Governments of the People's Republic of China	(41)
(Adopted at the Second Session of the Fifth National People's Congress on July 1,	
1979, amended for the first time in accordance with the Resolution on Amending	
Certain Provisions of the Organic Law of the Local People's Congresses and Local	
People's Governments of the People's Republic of China adopted at the Fifth	
Session of the Fifth National People's Congress on December 10, 1982, amended	
for the second time in accordance with the Decision on Amending the Organic Law	
of the Local People's Congresses and Local People's Governments of the People's	
Republic of China adopted at the 18th Meeting of the Standing Committee of the	
Sixth National People's Congress on December 2, 1986, amended for the third	
time in accordance with the Decision on Amending the Organic Law of the Local	
People's Congresses and Local People's Governments of the People's Republic of	
China adopted at the 12th Meeting of the Standing Committee of the Eighth	
National People's Congress on February 28, 1995, and amended for the fourth	
time in accordance with the Decision on Amending the Organic Law of the Local	
People's Congresses and Local People's Governments of the People's Republic of	
China adopted at the 12th Meeting of the Standing Committee of the Tenth	
National People's Congress on October 27, 2004)	
全国人民代表大会常务委员会关于完善人民陪审员制度的决定	(80)
(2004年8月28日第十届全国人民代表大会常务委员会第十一次会议通	
过)	
Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on	
Improving the System of People's Assessors	(81)
(Adopted at the 11th Meeting of the Standing Committee of the Tenth National	
People's Congress on August 28, 2004)	
全国人民代表大会常务委员会关于县、乡两级人民代表大会代表选举时间	
	(86)
(2004年10月27日第十届全国人民代表大会常务委员会第十二次会议	
通过)	
Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on the	
Time for Re-election of the Deputies to the People's Congresses at the	(a=)
	(87)
(Adopted at the 12th Meeting of the Standing Committee of the Tenth National	

常务委员会第十八次会议《关于修改〈中华人民共和国地方各级人民代表 大会和地方各级人民政府组织法〉的决定》第二次修正 根据 1995 年 2 月 28 日第八届全国人民代表大会常务委员会第十二次会议《关于修改

特别行政区

Special Administrative Region

全国人民代表大会常务委员会关于〈中华人民共和国香港特别行政区基本	
法〉附件一第七条和附件二第三条的解释	(88)
(2004年4月6日第十届全国人民代表大会常务委员会第八次会议通过)	
Interpretation by the Standing Committee of the National People's Congress	
Regarding Annex I (7) and Annex II (III) to the Basic Law of the Hong	
Kong Special Administrative Region of the People's Republic of China	(89)
(Adopted at the 8th Meeting of the Standing Committee of the Tenth National	
People's Congress on April 6, 2004)	
全国人民代表大会常务委员会关于香港特别行政区 2007 年行政长官和	
2008年立法会产生办法有关问题的决定	(92)
(2004年4月26日第十届全国人民代表大会常务委员会第九次会议通	
过)	
Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on	
Issues Relating to the Methods for Selecting the Chief Executive of the Hong	
Kong Special Administrative Region in the Year 2007 and for Forming the	
Legislative Council of the Hong Kong Special Administrative Region in the	
Year 2008	(93)
(Adopted at the 9th Meeting of the Standing Committee of the Tenth National	
People's Congress on April 26, 2004)	
•	

二、民法商法类

${ m I\hspace{-.1em}I}$. Civil and Commercial Law

知识产权 Intellectual Property

国防专利条例	(98)
(2004年9月17日中华人民共和国国务院、中华人民共和国中央军事委	()0)
员会令第 418 号公布)	
Regulations on National Defence Patents	(99)
(Promulgated by Decree No. 418 of the State Council of the People's Republic of	
China and the Central Military Commission of the People's Republic of China on	
September 17, 2004)	

世界博览会标志保护条例	(114)
(2004年10月13日国务院第66次常务会议通过 2004年10月20日中	
华人民共和国国务院令第 422 号公布)	
Regulations on Protection of World Exposition Symbols ·····	(115)
(Adopted at the 66th Executive Meeting of the State Council on October 13,	
2004, and promulgated by Decree No. 422 of the State Council of the People's	
Republic of China on October 20, 2004)	
著作权集体管理条例	(120)
(2004年12月22日国务院第74次常务会议通过 2004年12月28日中	
华人民共和国国务院令第 429 号必布)	
Regulations on Copyright Collective Administration	(121)
(Adopted at the 74th Executive Meeting of the State Council on December 22,	
2004, and promulgated by Decree No. 429 of the State Council of the People's	
Republic of China on December 28, 2004)	
· · · · · · · · · · · · · · · · · · ·	•
Creditor's Rights	
Creation's Tagnis	
全国人民代表大会常务委员会关于修改(中华人民共和国拍卖法)的决定	(138)
(2004年8月28日第十届全国人民代表大会常务委员会第十一次会议通	(,
过 2004年8月28日中华人民共和国主席令第23号公布)	
Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on	
Amending the Auction Law of the People's Republic of China	(139)
(Adopted at the 11th Meeting of the Standing Committee of the Tenth National	. ,
People's Congress on August 28, 2004, and promulgated by Order No. 23 of the	
President of the People's Republic of China on August 28, 2004)	
中华人民共和国拍卖法	(140)
(1996年7月5日第八届全国人民代表大会常务委员会第二十次会议通	` ,
过 根据 2004 年 8 月 28 日第十届全国人民代表大会常务委员会第十一	
次会议《关于修改〈中华人民共和国拍卖法〉的决定》修正)	
Auction Law of the People's Republic of China	(141)
(Adopted at the 20th Meeting of the Standing Committee of the Eighth National	
People's Congress on July 5, 1996, and amended in accordance with the Decision	
on Amending the Auction Law of the People's Republic of China adopted at the	
11th Meeting of the Standing Committee of the Tenth National People's Congress	
on August 28, 2004)	
中华人民共和国电子签名法	(158)
(2004年8月28日第十届全国人民代表大会常务委员会第十一次会议通	
过 2004年8月28日中华人民共和国主席令第18号公布)	
Electronic Signature Law of the People's Republic of China	(159)
(Adopted at the 11th Meeting of the Standing Committee of the Tenth National	

People's Congress on August 28, 2004, and promulgated by Order No. 18 of the President of the People's Republic of China on August 28, 2004)

商法

Commercial Law

全国人民代表大会常务委员会关于修改(中华人民共和国公司法)的决定	(172)
(2004年8月28日第十届全国人民代表大会常务委员会第十一次会议通	
过 2004年8月28日中华人民共和国主席令第20号公布)	
Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on	
Amending the Company Law of the People's Republic of China	(173)
(Adopted at the 11th Meeting of the Standing Committee of the Tenth National	
People's Congress on August 28, 2004, and promulgated by Order No. 20 of the	
President of the People's Republic of China on August 28, 2004)	
中华人民共和国公司法	(174)
(1993年12月29日第八届全国人民代表大会常务委员会第五次会议通	
过 根据 1999 年 12 月 25 日第九届全国人民代表大会常务委员会第十三	
次会议《关于修改〈中华人民共和国公司法〉的决定》第一次修正 根据	
2004年8月28日第十届全国人民代表大会常务委员会第十一次会议《关	
于修改〈中华人民共和国公司法〉的决定》第二次修正)	
Company Law of the People's Republic of China	(175)
(Adopted at the 5th Meeting of the Standing Committee of the Eighth National	
People's Congress on December 29, 1993, amended for the first time in	
accordance with the Decision on Amending the Company Law of the People's	
Republic of China adopted at the 13th Meeting of the Standing Committee of the	
Ninth National People's Congress on December 25, 1999, and amended for the	
second time in accordance with the Decision on Amending the Company Law of	
the People's Republic of China adopted at the 11th Meeting of the Standing	
Committee of the Tenth National People's Congress on August 28, 2004)	
全国人民代表大会常务委员会关于修改(中华人民共和国证券法)的决定	(254)
(2004年8月28日第十届全国人民代表大会常务委员会第十一次会议通	
过 2004年8月28日中华人民共和国主席令第21号公布)	
Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on	
Amending the Securities Law of the People's Republic of China	(255)
(Adopted at the 11th Meeting of the Standing Committee of the Tenth National	
People's Congress on August 28, 2004, and promulgated by Order No. 21 of the	
President of the People's Republic of China on August 28, 2004)	
中华人民共和国证券法	(256)
(1998年12月29日第九届全国人民代表大会常务委员会第六次会议通	. ,
过 根据 2004 年 8 月 28 日第十届全国人民代表大会常务委员会第十一	
次会议《关于修改〈中华人民共和国证券法〉的决定》修正)	

Securities Law of the People's Republic of China	(257)
(Adopted at the 6th Meeting of the Standing Committee of the Ninth National	
People's Congress on December 29, 1998, and amended in accordance with the	
Decision on Amending the Securities Law of the People's Republic of China	
adopted at the 11th Meeting of the Standing Committee of Tenth National People's	
Congress on August 28, 2004)	
全国人民代表大会常务委员会关于修改〈中华人民共和国票据法〉的决定	(318)
(2004年8月28日第十届全国人民代表大会常务委员会第十一次会议通	
过 2004年8月28日中华人民共和国主席令第22号公布)	
Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on	
Amending the Law of the People's Republic of China on Negotiable	
Instruments · · · · · · · · · · · · · · · · · · ·	(319)
(Adopted at the 11th Meeting of the Standing Committee of the Tenth National	
People's Congress on August 28, 2004, and promulgated by Order No. 22 of the	
President of the People's Republic of China on August 28, 2004)	
中华人民共和国票据法	(320)
(1995年5月10日第八届全国人民代表大会常务委员会第十三次会议通	
过 根据 2004 年 8 月 28 日第十届全国人民代表大会常务委员会第十一	
次会议《关于修改〈中华人民共和国票据法〉的决定》修正)	
Law of the People's Republic of China on Negotiable Instruments · · · · · · · · · · · · · · · · · · ·	(321)
(Adopted at the 13th Meeting of the Standing Committee of the Eighth National	, ,
People's Congress on May 10, 1995, and amended in accordance with the	
Decision on Amending the Law of the People's Republic of China on Negotiable	
Instruments adopted at the 11th Meeting of the Standing Committee of the Tenth	
National People's Congress on August 28, 2004)	
Table 5 congress on Tables 20, 2001,	
三、行政法类	
III . Administrative Law	
公 安	
Public Security	·
中华人民共和国道路交通安全法实施条例	(350)
(2004年4月28日国务院第49次常务会议通过 2004年4月30日中华	
人民共和国国务院令第 405 号公布)	
Regulations for the Implementation of the Law of the People's Republic of	
China on Road Traffic Safety	(351)
(Adopted at the 49th Executive Meeting of the State Council on April 28, 2004,	4
and promulgated by Decree No. 405 of the State Council of the People's Republic	

of China on April 30, 2004)	
企业事业单位内部治安保卫条例	(396)
(2004年9月13日国务院第64次常务会议通过 2004年9月27日中华	()
人民共和国国务院令第 421 号公布)	
Regulations on Internal Security of Enterprises and Institutions	(397)
(Adopted at the 64th Executive Meeting of the State Council on September 13,	` ,
2004, and promulgated by Decree No. 421 of the State Council of the People's	
Republic of China on September 27, 2004)	
民政	,
Civil Affairs	
基金会管理条例・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・・	(400)
	(406)
(2004年2月11日国务院第39次常务会议通过 2004年3月8日中华	
人民共和国国务院令第 400 号公布)	
Regulations on Administration of Foundations	(407)
(Adopted at the 39th Executive Meeting of the State Council on February 11,	
2004, and promulgated by Decree No. 400 of the State Council of the People's	
Republic of China on March 8, 2004)	
国务院关于修改〈事业单位登记管理哲行条例〉的决定	(426)
(2004年6月27日中华人民共和国国务院令第411号公布)	
Decision of the State Council on Amending the Interim Regulations on	
Registration Administration of Institutions	(427)
(Promulgated by Decree No. 411 of the State Council of the People's Republic of	
China on June 27, 2004)	
事业单位登记管理暫行条例	(428)
(1998年10月25日中华人民共和国国务院令第252号发布 根据2004	
年 6 月 27 日《国务院关于修改〈事业单位登记管理暂行条例〉的决定》修	
订)	
Interim Regulations on Registration Administration of Institutions	(429)
(Promulgated by Decree No. 252 of the State Council of the People's Republic of	
China on October 25, 1998, and revised in accordance with the Decision of the	
State Council on Amending the Interim Regulations on Registration Administration	
of Institutions on June 27, 2004)	
军人抚恤优待条例	(436)
(2004年8月1日中华人民共和国国务院、中华人民共和国中央军事委员	
会令第 413 号公布)	
Regulations on Pension and Preferential Treatment for Servicemen ·····	(437)
(Promulgated by Decree No. 413 of the State Council of the People's Republic of	
China and the Central Military Commission of the People's Republic of China on	
August 1 2004)	

人 專

Personnel Administration

	(460)
(2004年9月6日国务院第63次常务会议通过 2004年9月17日中华 人民共和国国务院令第419号公布)	
Regulations for the Implementation of the Law of the People's Republic of	
China on Administrative Supervision	(461)
(Adopted at the 63rd Executive Meeting of the State Council on September 6,	(.01)
2004, and promulgated by Decree No. 419 of the State Council of the People's	
Republic of China on September 17, 2004)	
宗 教 事 务	
Religious Affairs	
宗教事务条例	(480)
(2004年7月7日国务院第57次常务会议通过 2004年11月30日中华	(100)
人民共和国国务院令第 426 号公布)	
Regulations on Religious Affairs	(481)
(Adopted at the 57th Executive Meeting of the State Council on July 7, 2004, and promulgated by Decree No. 426 of the State Council of the People's Republic of China on November 30, 2004)	
· · · · · · · · · · · · · · · · · · ·	
Overseas Chinese Affairs	
中华人民共和国归侨侨眷权益保护法实施办法	(500)
(2004年6月4日国务院第53次常务会议通过 2004年6月23日中华	(200)
人民共和国国务院令第410号公布)	
Measures for the Implementation of the Law of the People's Republic of China	
on the Protection of the Rights and Interests of Returned Overseas Chinese	
and the Family Members of Overseas Chinese	(501)
(Adopted at the 53rd Executive Meeting of the State Council on June 4, 2004,	
and promulgated by Decree No. 410 of the State Council of the People's Republic	
of China on June 23, 2004)	

教 育

Education

全国人民代表人会市分安贝会天丁 医汉·丁辛人氏共和国子世界例/的长定 ········· (2004年8月28日第十届全国人民代表大会常务委员会第十一次会议通	(312)
过 2004年8月28日中华人民共和国主席令第27号公布)	
Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on	
Amending the Regulations of the People's Republic of China on Academic	
Degrees ·····	(513)
(Adopted at the 11th Meeting of the Standing Committee of the Tenth National	
People's Congress on August 28, 2004, and promulgated by Order No. 27 of the	
President of the People's Republic of China on August 28, 2004)	
中华人民共和国学位条例	(514)
(1980年2月12日第五届全国人民代表大会常务委员会第十三次会议通	
过 根据 2004 年 8 月 28 日第十届全国人民代表大会常务委员会第十一	
次会议《关于修改〈中华人民共和国学位条例〉的决定》修正)	
Regulations of the People's Republic of China on Academic Degrees ·····	(515)
(Adopted at the 13th Meeting of the Standing Committee of the Fifth National	
People's Congress on February 12, 1980, and amended in accordance with the	
Decision on Amending the Regulations of the People's Republic of China on	
Academic Degrees adopted at the 11th Meeting of the Standing Committee of the	
Tenth National People's Congress on August 28, 2004)	
中华人民共和国民办教育促进法实施条例	(520)
(2004年2月25日国务院第41次常务会议通过 2004年3月5日中华	
人民共和国国务院令第 399 号公布)	
Regulations for the Implementation of the Law of the People's Republic of	
China on Promotion of Privately-run Schools	(521)
(Adopted at the 41st Executive Meeting of the State Council on February 25,	
2004, and promulgated by Decree No. 399 of the State Council of the People's	
Republic of China on March 5, 2004)	
文化、体育	
Culture and Sports	
•	
反兴奋剂条例	(542)
(2003年12月31日国务院第33次常务会议通过 2004年1月13日中	
华人民共和国国务院令第 398 号公布)	
Regulations on Anti-doping	(543)
(Adopted at the 33rd Executive Meeting of the State Council on December 31,	
2003, and promulgated by Decree No. 398 of the State Council of the People's	

Republic of China on January 13, 2004)

卫生、计划生育

Health and Family Planning

中华人民共和国传染病防治法 ·····	(558)
(1989年2月21日第七届全国人民代表大会常务委员会第六次会议通过	•
2004年8月28日第十届全国人民代表大会常务委员会第十一次会议	
修订通过 2004年8月28日中华人民共和国主席令第17号公布)	
Law of the People's Republic of China on Prevention and Treatment of	
Infectious Diseases ·····	(559)
(Adopted at the 6th Meeting of the Standing Committee of the Seventh National	
People's Congress on February 21, 1989, revised and adopted at the 11th	
Meeting of the Standing Committee of the Tenth National People's Congress on	
August 28, 2004, and promulgated by Order No. 17 of the President of the	
People's Republic of China on August 28, 2004)	
病原微生物实验室生物安全管理条例…/	(602)
(2004年11月5日国务院第69次常务会议通过 2004年11月12日中	
华人民共和国国务院令第 424 号公布)	
Regulations on Administration of Biosafety in Pathogenic Microorganism	
Laboratories ······	(603)
(Adopted at the 69th Executive Meeting of the State Council on November 5,	
2004, and promulgated by Decree No. 424 of the State Council of the People's	
Republic of China on November 12, 2004)	
中国人民解放军实施〈中华人民共和国药品管理法〉办法	(638)
(2004年12月9日中华人民共和国国务院、中华人民共和国中央军事委	
员会令第 425 号公布)	
Measures of the Chinese People's Liberation Army for Implementation of the	
Drug Administration Law of the People's Republic of China	(639)
(Promulgated by Decree No. 425 of the State Council of the People's Republic of	
China and the Central Military Commission of the People's Republic of China on	
December 9, 2004)	
国务院关于修改〈计划生育技术服务管理条例〉的决定	(652)
(2004年12月10日中华人民共和国国务院令第428号公布)	
Decision of the State Council on Amending the Regulations on Administration	
of Technical Services for Family Planning	(653)
(Promulgated by Decree No. 428 of the State Council of the People's Republic of	
China on December 10, 2004)	
计划生育技术服务管理条例	(656)
(2001年6月13日中华人民共和国国务院令第309号公布 根据2004年	
12月10日《国务院关干修改〈计划生育技术服务管理条例〉的决定》修	

订)	
Regulations on Administration of Technical Services for Family Planning	(657)
(Promulgated by Decree No. 309 of the State Council of the People's Republic of	
China on June 13, 2001, and revised in accordance with the Decision of the State	
Council on Amending the Regulations on Administration of Technical Services for	
Family Planning on December 10, 2004)	
环 境 保 护	
Environmental Protection	
中华人民共和国固体废物污染环境防治法	(674)
(1995年10月30日第八届全国人民代表大会常务委员会第十六次会议	(0, 1,
通过 2004年12月29日第十届全国人民代表大会常务委员会第十三次	
会议修订通过 2004年12月29日中华人民共和国主席令第31号公布)	
Law of the People's Republic of China on Prevention and Control of	
Environmental Pollution by Solid Waste	(675)
(Adopted at the 16th Meeting of the Standing Committee of the Eighth National	
People's Congress on October 30, 1995, revised and adopted at the 13th Meeting	
of the Standing Committee of the Tenth National People's Congress on December	
29, 2004, and promulgated by Order No. 31 of the President of the People's	
Republic of China on December 29, 2004)	
危险废物经营许可证管理办法	(710)
(2004年5月19日国务院第50次常务会议通过 2004年5月30日中华	
人民共和国国务院令第 408 号公布)	
Measures for Administration of Hazardous Waste Operation Permits	(711)
(Adopted at the 50th Executive Meeting of the State Council on May 19, 2004,	
and promulgated by Decree No. 408 of the State Council of the People's Republic	
of China on May 30, 2004)	
气象、地震	
Meteorological Service and Earthquake	
地震监测 管理条例 ·······	(726)
(2004年6月4日国务院第52次常务会议通过 2004年6月17日中华	(.20)
人民共和国国务院令第409号公布)	
Regulations on Administration of Earthquake Monitoring	(727)
(Adopted at the 52nd Executive Meeting of the State Council on June 4, 2004,	(/
and promulgated by Decree No. 409 of the State Council of the People's Republic	
of China on June 17, 2004)	

四、经济法类 IV. Economic Law

财 政 Fiscal Affairs

财政违法行为处罚处分条例	(742)
(2004年11月5日国务院第69次常务会议通过 2004年11月30日中	
华人民共和国国务院令第 427 号公布)	
Regulations on Penalties and Sanctions for Fiscal Violations	(743)
(Adopted at the 69th Executive Meeting of the State Council on November 5,	
2004, and promulgated by Decree No. 427 of the State Council of the People's	
Republic of China on November 30, 2004)	
国土资源	
Land and Resources	
人民 尼及主人人学久永县人学工战者/市化 尼北利民土协等和法/的法	
全国人民代表大会常务委员会关于修改〈中华人民共和国土地管理法〉的决定	(762)
(2004年8月28日第十届全国人民代表大会常务委员会第十一次会议通	(102)
过 2004年8月28日中华人民共和国主席令第28号公布)	
Decision of the Standing Committee of the National People's Congress on	
Amending the Land Administration Law of the People's Republic of China	
	(763)
(Adopted at the 11th Meeting of the Standing Committee of the Tenth National	
People's Congress on August 28, 2004, and promulgated by Order No. 28 of the	
President of the People's Republic of China on August 28, 2004)	
1 1 2 4 4 2 4 1 1 1 1 2 2 2 2 2 2 2 2 2	(764)
(1986年6月25日第六届全国人民代表大会常务委员会第十六次会议通	
过 根据 1988 年 12 月 29 日第七届全国人民代表大会常务委员会第五次	
会议《关于修改〈中华人民共和国土地管理法〉的决定》第一次修正 1998	
年 8 月 29 日第九届全国人民代表大会常务委员会第四次会议修订通	
过 根据 2004 年 8 月 28 日第十届全国人民代表大会常务委员会第十一	
次会议《关于修改〈中华人民共和国土地管理法〉的决定》第二次修正)	
Land Administration Law of the People's Republic of China	(765)
(Adopted at the 16th Meeting of the Standing Committee of the Sixth National	
(Adopted at the 16th Meeting of the Standing Committee of the Sixth National People's Congress on June 25, 1986, amended for the first time in accordance with the Decision on Amending the Land Administration Law of the People's	